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Abstract. The article contains information about the radiation situation and radiation doses of 

the population, as well as occupational exposure in 2021 in the territories serviced by the FMBA 

of Russia. The distribution of the number of personnel working with sources of ionizing radiation 

or exposed to ionizing radiation by dose intervals for taking into account individual doses of 

radiation at facilities of different departmental affiliation, as well as the values of the collective 

dose are given. Information is provided on the structure, number of radiological procedures by 

types and groups of organs, collective and average radiation dose of patients received in 2021 in 

the territories serviced by the FMBA of Russia. There is a significant increase in the contribution 

of computed tomography to the collective dose compared to previous years. 
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Статья содержит информацию о радиационной обстановке и дозах облучения населения, 

а также профессиональном облучении в 2021 году на территориях, обслуживаемых ФМБА 

России. Приведены распределение численности персонала, работающего с источниками ио-

низирующего излучения или подвергающегося воздействию ионизирующих излучений по до-

зовым интервалам учета индивидуальных доз облучения на объектах разной ведомственной 

принадлежности, а также значения коллективной дозы. Представлена информация о структу-

ре, количестве рентгенорадиологических процедур по видам и группам органов, коллективной 

и средней дозе облучения пациентов, полученной в 2021 году на территориях, обслуживае-

мых ФМБА России. Отмечается существенный рост вклада компьютерной томографии в кол-

лективную дозу по сравнению с предыдущими годами.
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